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Pospíšil zvažuje zrušení přísedících u soudů
Ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil (ODS) zvažuje úplné zrušení přísedících u prvoinstančních soudů.
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Ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil (ODS) zvažuje úplné zrušení přísedících u prvoinstančních soudů.
O této variantě chce hovořit s odborníky, nynější situace je podle něj neudržitelná. Ministrův nápad
se líbí také soudcům civilních i trestních sporů.
"Systém bohužel příliš nefunguje a jednou z variant změny je přímo zrušení přísedících. Současná
podoba úpravy přísedících je neudržitelná," řekl v pátek novinářům Pospíšil s tím, že jde ale o
citlivou záležitost.
Ministerstvo zpracovává k této problematice materiál, který by chtěl Pospíšil během léta
prezentovat. Počítá s tím, že návrh může narazit v případech pracovněprávních sporů, kde si chce
promluvit se zástupci zaměstnanců.
Současná praxe je taková, že u prvoinstančních senátů sedí jeden profesionální soudce a dva
přísedící. Jejich místa obsazují lidé z laické veřejnosti, které určí obecní či obvodní úřady. Často se
pak stává, že při projednávání složitějších věcí, především ekonomických kauz, jsou tito lidé omezeni
v práci přísedícího svými menšími znalostmi.
Přísedící v ČR stejně jako poroty v anglosaských zemích mají zajišťovat průřez společnosti v daném
státě. "U nás ale přísedící dělají většinou důchodci nebo lidé, kteří mají svobodné povolání, takže ten
základní účel odtabuizovat justici neplatí. My tam prostě ten průměr společnosti nedostaneme," řekl
Právu předseda Obvodního soudu pro Prahu 1 Libor Vávra.
"Je pravda, že někdy ti přísedící jsou tam do počtu a nevědí, o co v případu jde. Ministrova myšlenka
je zajímavá, něco na ní je a jako soudce civilních sporů nevidím jako nezbytně nutné, aby u soudu
přísedící byli," reagoval na ministrův podnět prezident Soudcovské unie ČR a místopředseda



Obvodního soudu pro Prahu 1 Jaromír Jirsa.
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